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Rada Miasta Jastrzębie Zdrój  
Radni - Sesja  

Protokół nr I/2021 

I Sesja w dniu 28 stycznia 2021  
Obrady rozpoczęto 28 stycznia 2021 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:25 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków. 

Obecni: 

1. Alina Chojecka 
2. Franciszek Franek 
3. Angelika Garus-Kopertowska 
4. Łukasz Kasza 
5. Szymon Klimczak 
6. Mirosław Kolb 
7. Józef Kubera 
8. Bolesław Lepczyński 
9. Bernadeta Magiera 
10. Wojciech Marcol 
11. Tadeusz Markiewicz 
12. Andrzej Matusiak 
13. Grzegorz Mosoń 
14. Janusz Ogiegło 
15. Ryszard Piechoczek 
16. Jarosław Potępa 
17. Iwona Rosińska 
18. Tadeusz Sławik 
19. Urszula Sobik 
20. Piotr Szereda 
21. Janusz Toborowicz 
22. Michał Urgoł 
23. Stefan Woźniak 

1. Otwarcie I Sesji zwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności 
obrad. 
 
Otwarcia I Sesji zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał Przewodniczący 
Rady Miasta – Piotr Szereda, który powitał zebranych. Na podstawie listy 
obecności, stwierdził prawomocność obrad.  
 
W Sesji udziału nie wziął radny Łukasz Kasza – usprawiedliwiony.  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał 
otrzymali wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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2. Wybór Komisji uchwał i wniosków. 
 
Alina Chojecka – Wiceprzewodniczca Rady Miasta  
W imieniu Klubu Radnych Koalicja Samorządowa zgłaszam do pracy Radnego 
Józefa Kuberę - wyraził zgodę. 
 
Tadeusz Markiewicz- Radny RM 
W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa zgłaszam do pracy Radnego 
Grzegorza Mosonia -wyraził zgodę. 
 
Michał Urgoł-Radny 
W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy Radną 
Angelikę Garus-Kopertowską- wyraziła zgodę.   
 
Głosowano w sprawie: 
Wybór Komisji uchwał i wniosków.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Alina Chojecka, Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, 
Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, 
Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula 
Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Franciszek Franek 
NIEOBECNI (4) 
Angelika Garus-Kopertowska, Szymon Klimczak, Wojciech Marcol, Tadeusz 
Sławik 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3  do niniejszego 
protokołu. 

 
3. Przyjęcie protokołów z XV i XVI Sesji Rady Miasta. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołów z XV i XVI Sesji Rady Miasta..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Józef Kubera, 
Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, 
Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona 
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Rosińska, Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan 
Woźniak 
NIEOBECNI (4) 
Angelika Garus-Kopertowska, Szymon Klimczak, Wojciech Marcol, Tadeusz 
Sławik 
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4  do niniejszego 
protokołu. 

 
4. Informacja Prezydenta Miasta. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Piotr Szereda – Przewodniczący Rady Miasta  
Tak radny Tadeusz Markiewicz proszę.  
 
Tadeusz Markiewicz- Radny RM 
Przepraszam, że dopytam, ale wydaje mi się, że nie dosłyszałem może dokładnie 
pan Prezydent mówił o zakupie sprzętu głównie do pielęgnacji tego samochodu. 
Domniemywam, że to jest do Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego. Jastrzębski 
Zakład Komunalny tak. To bardzo dobrze, że idzie Miasto w tym kierunku. Firmę, 
która wykonuje bardzo dobrze zadania i jest mobilna. Tam nie trzeba czekać, bo 
jak jest potrzeba, to w godzinę się pojawia, a może i w pół. Bardzo dobrze, 
dziękuję.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Dosprzętowiliśmy Jastrzębski Zakład Komunalny, bo tych zadań przybywa. 
Skalkulowaliśmy też możliwości utrzymania żelaznego szlaku i stwierdziliśmy, że 
nasza spółka nasz Jastrzębski Zakład Komunalny, który funkcjonuje może równie 
dobrze zamiast w przetargu możemy powierzyć utrzymanie ścieżki żelaznego 
szlaku rowerowego naszej jednostce.  
 
5. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z realizacji uchwał Rady Miasta 
podjętych w IV kwartale 2020 roku oraz aktów prawa miejscowego. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Piotr Szereda – Przewodniczący Rady Miasta  
Teraz z pewnych informacji dodatkowo mogę powiedzieć, że odbyła się kolejna 
próbna sesja zdalna. Myślę, że już na tyle opanowaliśmy materię jako Radni, że 
nie będziemy organizować, bo nadal twierdzę, że mamy bezpieczne warunki. 
Natomiast Radni, którzy z różnych względów i także ochrony własnego przede 
wszystkim zdrowia, jeżeli zgłoszą do Przewodniczącego taką potrzebę, będziemy 
mogli przeprowadzić zdalną sesję, ale hybrydową. Także Radni, którzy chcą 
uczestniczyć normalnie w Sesji, to będą mogli, natomiast osoby, które tak jak 
mówię wystąpią do Przewodniczącego z taką prośbą i taka prośba zostanie 
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udzielona. Prosimy, żeby to było przynajmniej na dzień przed Sesją, bo wtedy 
muszę dodatkowo jedno urządzenie sobie zamontować na pulpicie i wtedy taka 
Sesja może się odbyć. Dziękuję bardzo. Szanowni państwo przechodzimy do 
kolejnego porządku obrad, zgłaszanie interpelacji. Radnych proszę zgłaszać się 
przez zgłoszenie dyskusji tak, żeby było bardziej widoczne.  
 
7. Zgłaszanie interpelacji. 
 
Andrzej Matusiak w sprawach: 
- udzielenia informacji dotyczącej obowiązku realizowania pomocy psychologiczno-
pedagogicznej w przedszkolach, 
- udzielenia informacji, czy zostały przyjęte, a jeżeli były przyjęte, to ile osób 
zostało przyjętych bezpośrednio z Biura Poselskiego Posła RP Krzysztofa 
Gadowskiego, 
-wykazu wszystkich wydatków w ramach rezerwy pani Prezydent od roku 2015, 
-wykazu wszystkich spraw sądowych z udziałem Urzędu Miasta od roku 2015, 
wyników tych spraw, oraz kosztów i z jakiego powództwa, 
- rocznego kosztu za 2020 utrzymania OWN, oraz planowanej kwoty rocznej na 
utrzymanie po zrealizowaniu projektu budynku nowa Łaźnia. 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 8-12 do niniejszego protokołu. 
 
Szymon Klimczak, Michał Urgoł, Ryszard Piechoczek, Tadeusz Markiewicz w 
sprawie: 
- wstrzymanych przez Urząd Miasta umów dla kierowców – konserwatorów                              
z jastrzębskich Ochotniczych Straży Pożarnych 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
Tadeusz Makiewicz w sprawie: 
- terminu wykonania oświetlenia ul.Norwida 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
Tadeusz Sławik w sprawie: 
- odśnieżania odcinka drogi – dojazd do domów Boża Góra Lewa 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
Franciszek Franek w sprawie: 
- złego stanu studzienek kanalizacyjnych, oraz kratek ściekowych w naszym 
mieście 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 
Angelika Garus-Kopertowska w sprawie: 
- realizacji poszczególnych zadań z Budżetu Obywatelskiego na 2021r. 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
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Do protokołu interpelacje złożyli: 
 
Józef Kubera, Jarosław Potępa w sprawach: 
1) remontu – wymiany wiaty przystankowej przy ul.Granicznej , 
- zapytania o możliwość remontu drogi dojazdowej od NZOZ przy ul.Wrocławskiej 
20 do parkingu przy III LO oraz SP 19. 
 
Interpelacje stanowią załącznik nr 18-19 do niniejszego protokołu. 
 
Jarosław Potępa w sprawach: 
- planowanego remontu chodnika od pawilonu handlowego przy ul.Wrocławskiej 
8A do pawilonu przy ul.Opolskiej 1, 
- zapytania o możliwość zainstalowania progu zwalniającego lub innego 
rozwiązania ograniczającego prędkość pojazdów przy ul.Kondziołowiec, 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 20-21 do niniejszego protokołu. 
 
 
8. Podjęcie uchwał w sprawach bieżących: 
 
a) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2021 rok 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2021 rok 
 
Opinie Komisji Rady Miasta -  pozytywne.  
 

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na 2021 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (3) 
Łukasz Kasza, Wojciech Marcol, Tadeusz Sławik 
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Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22  do niniejszego 
protokołu. 

 
b) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój 
 

Opinia Komisji Budżetu i Skarbu pozytywna.  

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (3) 
Łukasz Kasza, Wojciech Marcol, Tadeusz Sławik 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23  do niniejszego 
protokołu. 

 
c) Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Publicznego 
Przedszkola Nr 7 w Jastrzębiu-Zdroju 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Publicznego 
Przedszkola Nr 7 w Jastrzębiu-Zdroju 
 
Opinia Komisji Edukacji pozytywna.  
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Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Publicznego Przedszkola Nr 7 
w Jastrzębiu-Zdroju .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (3) 
Łukasz Kasza, Wojciech Marcol, Tadeusz Sławik 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24  do niniejszego 
protokołu. 

d) Projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru do klas 
pierwszych szkół podstawowych dla których organem prowadzącym jest 
Jastrzębie-Zdrój – miasto na prawach powiatu, mających zastosowanie 
do kandydatów zamieszkałych poza obwodami tych szkół oraz 
wskazania dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych 
kryteriów 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru do klas 
pierwszych szkół podstawowych dla których organem prowadzącym jest 
Jastrzębie-Zdrój – miasto na prawach powiatu, mających zastosowanie do 
kandydatów zamieszkałych poza obwodami tych szkół oraz wskazania 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych kryteriów 
 
Opinia Komisji Edukacji pozytywna.  

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkół 
podstawowych dla których organem prowadzącym jest Jastrzębie-Zdrój – miasto 
na prawach powiatu, mających zastosowanie do kandydatów zamieszkałych poza 
obwodami tych szkół oraz wskazania dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
spełnienia tych kryteriów.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (3) 
Łukasz Kasza, Wojciech Marcol, Tadeusz Sławik 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25  do niniejszego 
protokołu. 

 
e) Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Nr 2 
wchodzącej w skład Zespołu Szkół Nr 2 im. Wojciecha Korfantego w 
Jastrzębiu-Zdroju 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Nr 2 
wchodzącej w skład Zespołu Szkół Nr 2 im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-
Zdroju 
 

Opinia Komisji Edukacji pozytywna.  

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Nr 2 wchodzącej 
w skład Zespołu Szkół Nr 2 im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (3) 
Łukasz Kasza, Wojciech Marcol, Tadeusz Sławik 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26  do niniejszego 
protokołu. 

 
f) Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Nr 3 
wchodzącej w skład Zespołu Szkół Nr 6 im. Króla Jana III Sobieskiego w 
Jastrzębiu-Zdroju 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Nr 3 
wchodzącej w skład Zespołu Szkół Nr 6 im. Króla Jana III Sobieskiego w 
Jastrzębiu-Zdroju 
 
Opinia Komisji Edukacji pozytywna.  

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej Nr 3 wchodzącej 
w skład Zespołu Szkół Nr 6 im. Króla Jana III Sobieskiego w Jastrzębiu-Zdroju.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (2) 
Łukasz Kasza, Wojciech Marcol 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27  do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 

g) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy Miastem Jastrzębie-Zdrój a Miastem Żory w 
sprawie powierzenia Miastu Jastrzębie-Zdrój realizacji zadania z zakresu 
pomocy społecznej polegającego na świadczeniu usług przez 
Środowiskowy Dom Samopomocy w Jastrzębiu-Zdroju na rzecz 
mieszkańców Miasta Żory 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy Miastem Jastrzębie-Zdrój a Miastem Żory w sprawie 
powierzenia Miastu Jastrzębie-Zdrój realizacji zadania z zakresu pomocy 
społecznej polegającego na świadczeniu usług przez Środowiskowy Dom 
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Samopomocy w Jastrzębiu-Zdroju na rzecz mieszkańców Miasta Żory 
 
Opinia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej pozytywna.  

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 
Miastem Jastrzębie-Zdrój a Miastem Żory w sprawie powierzenia Miastu 
Jastrzębie-Zdrój realizacji zadania z zakresu pomocy społecznej polegającego na 
świadczeniu usług przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Jastrzębiu-Zdroju 
na rzecz mieszkańców Miasta Żory.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (2) 
Łukasz Kasza, Wojciech Marcol 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28  do niniejszego 
protokołu. 

 
h) Projekt uchwały zmieniający załącznik do uchwały w sprawie 
uchwalenia ramowego planu pracy Sesji Rady Miasta na I półrocze 
2021r. 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały zmieniający załącznik do uchwały w sprawie 
uchwalenia ramowego planu pracy Sesji Rady Miasta na I półrocze 2021r. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały zmieniający załącznik do uchwały w sprawie uchwalenia 
ramowego planu pracy Sesji Rady Miasta na I półrocze 2021r..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
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Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (2) 
Łukasz Kasza, Wojciech Marcol 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29  do niniejszego 
protokołu. 

 
i) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 
Brenna 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 
Brenna 
 

Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego 
pozytywna. 

 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Brenna.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (2) 
Łukasz Kasza, Wojciech Marcol 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30  do niniejszego 
protokołu. 
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j) Projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru w drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, 
prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-Zdrój oraz określenia 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru w drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, prowadzonych 
przez Miasto Jastrzębie-Zdrój oraz określenia dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów 
 

Opinia Komisji Edukacji pozytywna. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru w drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, prowadzonych przez 
Miasto Jastrzębie-Zdrój oraz określenia dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (2) 
Łukasz Kasza, Wojciech Marcol 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31  do niniejszego 
protokołu. 

 
k) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Jastrzębie-Zdrój na lata 2021 – 2025 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Jastrzębie-Zdrój na lata 2021 – 2025 
 
Opinie Komisji Budżetu i Skarbu, oraz Rodziny i Polityki Społecznej pozytywne. 
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
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Powiem króciutko, aczkolwiek myślę, że powinniśmy bardziej podyskutować, bo 
jednak jest to wieloletni program gospodarki zasobem mieszkaniowym. Jak 
słusznie podczas naszego spotkania Klubu Prawa i Sprawiedliwości, podczas 
dyżurów Radnych Miasta dominował kiedyś bardziej temat praca, mieszkanie, a 
później drobne sprawy. Z punktu widzenia naszych wyborców poważne sprawy, 
ale bieżące dotyczące właśnie terenu zamieszkania itd. Natomiast w tej chwili 
najważniejszym programem, boleścią naszych mieszkańców jest mieszkanie. Ten  
wieloletni program gospodarki zasobami mieszkaniowymi tak naprawdę skupia się 
jedynie na tym co mamy, na tym, co jest, nie jest programem rozwoju gospodarki 
mieszkaniowej dla naszych mieszkańców. Bardzo dużo się mówi, że żeby 
zatrzymać naszą młodzież niestety sam TBS "Daszek " nie załatwia tej sprawy. 
Mieszkania, które tutaj posiadamy, które wynikają z programu, to jasno wynika, 
że jak przypomnę przed czterdziestym, które są na zasobach naszego Miasta , to 
mamy trzy budynki wybudowane przed 1945 rokiem ubiegłego wieku. Po 1963r., 
czyli w momencie gdy zaczęliśmy budować nasze Miasto wybudowano 94 budynki, 
po 1970 roku już tylko 5 budynków powstało i przyjęło Miasto do użytku, a w 1980 
roku dwa budynki. Czyli, mamy dobrze liczę 40 lat i nie zrobiliśmy nic jako Miasto, 
więc dziwimy się, że mieszkańcy się wyprowadzają. To, co praktycznie 
wybudowały kopalnie częściowo zostało przekazane właśnie do Miasta, a częściowo 
jeszcze zasobów miejskich i nie powstaje nic. Bardzo mnie zaniepokoiło na Komisji, 
w której brałem udział zwróciłem uwagę, że jest postęp. Miasto przewiduje od tego 
roku pozyskiwać, zakupować 5 mieszkań. Do końca kadencji 15 mieszkań. 
Oczywiście cieszymy się, bo ileś wniosków spadła dzisiaj i kolega mówił, że spadła 
do 300. Może będzie 200, bo ludzie uciekają. Nie dostaną mieszkania, 
przeprowadzą się do Żor i wyprowadzą się tam, gdzie mają przyszłość, pracę i 
mieszkanie. Jeżeli chodzi o pracę, to mówię, że jeszcze jest nieźle, bo zawsze 
można z naszego miejsca miasta dojechać do Czech, do Żor. Natomiast, jak nie 
będziemy gwarantować naszym mieszkańcom mieszkań, to będą się 
wyprowadzać. Nasze mieszkania nie są najdroższe. Naprawdę to dziwi, że 
mieszkańcy że tak powiem, nie są w stanie u nas się utrzymać, ale jest część 
mieszkańców, którzy by chcieli wynajmować i nie muszą mieć koniecznie na 
własność. Gospodarkę mieszkaniową, własnościową też przechodzi na najem i po 
to jest program rządowy, żeby z tego skorzystać. My nie potrafimy znaleźć 
sposobu, żeby rozpocząć. Zwróciłem uwagę, że tutaj pan Prezydent na Komisji 
powiedział , że 5 mieszkań, to będzie na zasadzie przetargu, że Miasto będzie 
wchodzić w przetargi, które czasami spółdzielnie ogłaszają, lub komornicy itd. 
Natomiast można też ogłosić przetarg na kupno tak i przyjdzie spółdzielnia, która 
taniej itd. Można, bo u nas cena tak naprawdę mieszkań za metr kwadratowy 
wynosi około 3 tys.-3,5 tys. zł, 4 tys. zł, to już szaleją, że tak powiem                             
w cudzysłowie, bo patrząc na inne miasta, to nie jest drogo, ale już mieszkania 
praktycznie do zamieszkania na bardzo dobrym poziomie, już wyremontowane                   
i tak naprawdę stricte pod klucz. Uważam , że jeszcze jest jeden aspekt, bo mamy 
mieszkania socjalne i nie dopytałem, ale myślę, że to tak jest, bo mamy 
wykazanych mieszkań socjalnych 430. Natomiast naszych mieszkańców mieszka 
jeszcze w trzech głównych naszych spółdzielniach, tych największych ponad 200 
na tych zasobach. Są jeszcze mieszkania socjalne, które miasto płaci                                       
spółdzielniom. Biznes ogólnie niekorzystny, bo Miasto bardzo często tam dopłaca 
do tych lokatorów, bo to jest mieszkanie socjalne i w związku z tym ludzie nie dają 
sobie życiowo rady, ale z drugiej strony spółdzielnie mają straty finansowe, bo 
mogłyby te mieszkania sprzedać, lub wynająć, bo to są mieszkania spółdzielców                   
i uzyskać dochód. Spada to faktycznie, bo w ostatnim okresie, ale tempo jest nadal 
niezadowalające, bo w ciągu ostatniego roku spadło to około 20 mieszkań. 
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Natomiast jest nadal duża baza i mówię tylko to, co znam z ostatnich trzech tych 
największych spółdzielni. Nie znam wyników tych mniejszych spółdzielni, czy tam 
jeszcze nie dojdzie 20- 30 mieszkań. W związku z tym tej bazy socjalnej jako 
Miasto też nie posiadamy. Cieszy fakt, że jesteśmy skierowani na sprzedaż, ale ja 
bym miał propozycję, żeby ten plan był ambitniejszy i 30 mieszkań, bo na naszym 
rynku za 5 mieszkań zapłacimy powiedzmy jakby liczyć średnią cenę za mieszkanie 
200 tys. zł, to raczej nie, bo sprzedajemy w spółdzielni około 130 tys. zł, 115 tys. 
zł. Także od 5-6 za 1 mln zł, to około pięciu, sześciu mieszkań faktycznie jest                   
i jakby tak przynajmniej podwoić kwotę i przeznaczyć na wykup tych mieszkań 3 
mln zł, to baza będzie nam rosła. Nie będziemy robić też enklawy, bo zawsze 
bardzo często mówię, że współpraca ze spółdzielniami i mieszkania socjalne, to 
jest dobro społeczne, bo nie mamy tych 300 rodzin na wszystkich, na ul. Stodoły, 
ul. Gagarina itd., tylko oni są wśród nas. Czasami, to są bardzo uciążliwi 
mieszkańcy, ale są resocjalizowani przez sąsiadów, Zarządy Spółdzielni, Zarządy 
Nieruchomości, Wspólnoty. Myślę, że jest dobre rozwiązanie, natomiast Miasto nie 
ma swojej bazy i tak wykazałem i to nie jest wina pani Prezydent w tej chwili, ale 
od 1980r. nie robimy nic i wszyscy pokiwamy głową i zawsze mówimy, że nasi 
młodzi ludzie się wyprowadzają. Pamiętam jak w poprzedniej kadencji radny 
Szymon zawsze mówił o tym gniazdku i dopracował się i ma w TBS, ale to nie jest 
rozwiązanie, bo TBS nie załatwia sprawy. Ponieważ, to jest dosyć drogie 
budownictwo. Program rządowy stwarza sytuację taką i tutaj pan Prezydent chyba 
się pomylił, jak nam mówił, że czynsz w programie rządowym może wynosić 2500 
zł za jedno mieszkanie. To nie jest prawda, bo czynsz w programie rządowym 
przewiduje od 10 do 20 zł za metr kwadratowy w tej chwili plus media. Proszę 
państwa, w tej chwili w naszym mieście ludzie płacą powyżej 25 zł za metr 
kwadratowy plus media, plus podnajem, bo się płaci około 1200-1500 zł za 
wynajęcie mieszkania przynajmniej. W związku z tym jest to cena rynkowa można 
powiedzieć i ludzie za to płacą. W dniu jutrzejszym taka informacja, że u mnie                        
w spółdzielni jest przetarg na jedno mieszkanie i jest dziewięć rodzin chętnych. 
Podejrzewam, że cena będzie około 30 zł za metr kwadratowy. Tak są ludzie 
zdesperowani, a niepotrzebnie, bo tak naprawdę koszty w spółdzielniach, 
eksploatacja nie przekracza razem z remontowym w najgorszych, w najdroższych 
nieruchomościach 6 zł za metr. W związku z tym widać jak ludzie są zdesperowani 
i wiele razy powtarzałem i tutaj zwracam się z taką uwagą, żeby program zaczął 
przewidywać rozwój budownictwa i przynajmniej w takim minimalnym zakresie. 
Nie tylko TBS "Daszek", ale pod wynajem dla naszych mieszkańców i dla młodych 
mieszkańców, których nie stać na TBS "Daszek", ani na kupno na raty, czy 
cokolwiek z kredytem. Brakuje mi tego w programie, "Jaskółka 5" się pojawiła, ale 
to jest zbyt ostrożny program panie Prezydencie. Dziękuję. Szanowni państwo, 
pani radna Bernadeta Magiera, proszę udzielam głosu. Potem radny Tadeusz 
Sławik.  
 
 
Bernadeta Magiera-Radna RM 
Szanowni Państwo, pan Przewodniczący bardzo tak negatywnie ocenił gospodarkę 
mieszkaniową naszego Miasta, ale ja od kilku lat zasiadam w Komisji 
Mieszkaniowej i widzę, co się dzieje. Pan chyba zapomniał, ile mieszkań mamy 
socjalnych dla najuboższych naszych mieszkańców na ul.Gagarina. W ostatnich 
latach z tego, co zauważyłam naprawdę realizujemy już wnioski, tak panie 
Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej z 2018 roku, a kiedy zaczęłam zasiadać w 
Komisji Mieszkaniowej parę lat temu, to wnioski były bardzo odległe. Więc jednak 
staramy się pomóc. To, że nie budujemy w tym czasie trudno myśleć o 
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budownictwie, kiedy ledwo dopinamy nasz budżet, a liczyliśmy też pewnie młodzi 
ludzie też liczyli na mieszkania rządowe, których miało być bardzo dużo. Niestety 
tutaj też się nie udało. Dlatego tak, jak pan powiedział młodzi ludzie muszą czasem 
właśnie korzystać z TBS "Daszek", który nie jest tani, ale myślę, że to są 
mieszkania przejściowe tzw., czyli jeżeli młodzi nie mają na swoje, to tam się 
lokują, a po latach zostawiają. Dostają pieniążki z powrotem ten wkład i spróbują 
gdzie indziej, czy własny domek, czy jakieś inne mieszkanie. Co jeszcze chciałam 
powiedzieć, że kiedy się przyglądamy tym wszystkim podaniom, to bardzo często 
się zdarza, że ludzie mają za duże zarobki. Dzisiaj na przykład na Komisji 
Mieszkaniowej spotkaliśmy się kilka razy z takim właśnie problemem. Jeżeli ktoś 
zarabia 4 tys. zł, to chyba może sobie kupić na wolnym rynku, albo wynająć. 
Dlatego nie jest tak źle panie Przewodniczący, a poza tym śledzę też czasem 
sprzedaż mieszkań, w naszym mieście i jest ich bardzo dużo. Naprawdę za 
niewielką kwotę można już kupić nawet za 70 tys. zł widziałam 80 tys. zł z 
przetargu pan doskonale wie panie Przewodniczący, jako Prezes często pan też 
przecież organizuje przetargi i to są mieszkania niedrogie i można je nabyć. 
Dlatego tak źle się nie kształtuje nasza polityka mieszkaniowa chyba, jak pan 
przedstawia. Dziękuję.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
W kwestii ad vocem proszę mnie zrozumieć i tych mieszkańców, którzy zarabiają 
dużo niekoniecznie muszą kupić mieszkanie i związać się na stałe z miastem. 
Wynajem powoduje to i cały czas naszemu młodemu pokoleniu mówiliśmy, że 
byliby elastyczni i możliwość przeniesienia. Mieszkanie w krajach zachodnich jest 
tak, że 20% to mieszkania własnościowe o 80%, to mieszkania na wynajem, a u 
nas jest odwrotnie. Fakt, że mamy i to jest nasza wola, że doceniamy, że ktoś ma 
własność i tak do pracowaliśmy. Natomiast jeszcze raz, jutro mam dwa przetargi i 
jeden na sprzedaż mieszkania za 115 tys. zł i nie ma chętnego, natomiast dziewięć 
osób, dziewięć rodzin czeka na wynajem i to jest prawidłowość. Nie badam ich 
zarobku, ale po prostu przychodzą i wolą wynająć i to za kwotę podam państwu 
powiem po sesji, jak będę wiedział i ktoś będzie zainteresowany, ale przy takiej 
ilości cena będzie między 25 zł, a 30 zł za metr kwadratowy plus media, bo już 
opłat spółdzielczych nie muszą. W związku z tym tutaj odwrotność, żebyśmy 
spowodowali, żeby ludzie mogli przyjechać do naszego miasta, podjąć pracę. 
Czasami ktoś dostaje kontrakt na 2-3 lata, to co ma kupić mieszkanie? Nie opłaca 
się. Wynajmie, wyjedzie. Tak się rozwija miasto. W dużych miastach, to jest 
normalność, a u nas na razie nie. Dziękuję. Pan radny Tadeusz Sławik udzielam 
głosu.  
 
Tadeusz Sławik-Radny RM 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Proszę o spokój.  
 
Tadeusz Sławik-Radny RM 
Mogę tak? Dobrze. Szanowni państwo sprawa mieszkalnictwa, to jest zawsze 
dyskusja. Program mieszkaniowy, to nie jest Pismo Święte, żebyśmy się pochylali 
i mówili tak to jest, bo ktoś tak napisał i to jest niezmienne. Nie, po to jest Rada 
Miasta i po to jest Sesja, żeby dyskutować i poglądy mogą być różne i każdy radny 
ma prawo do takiego poglądu. Nie odnoszę się do jednego głosu i drugiego, bo 
mam swoje stanowisko i swoje widzenie tych spraw. Też wielokrotnie o tym 
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mówiłem, że w mojej ocenie są trzy elementy, które powodują, że ktoś chce 
mieszkać w naszym mieście, oprócz tych którzy mają ogromny sentyment. Dla 
mnie to pierwsza jest praca, a druga jest mieszkanie, a trzecie otoczenie tego 
miejsca zamieszkania. Jednak Strategia każdego samorządu powinna być taka, 
żeby równolegle pracować nad trzema elementami. Praca jeszcze jest, natomiast 
tysiące miejsc pracy ubyło w naszym mieście i to są fakty. My i o tym mówimy i 
co z tego? Mówimy i to nie jest kwestia tej kadencji, poprzedniej, ale to mówię od 
początku tego wieku i co z tego? Miejsc pracy ubywa w naszym mieście, nie ma 
determinacji działania, żeby to zmienić, bo się nie da tj. imposybilizm klasyczny 
nic się nie da zrobić, chociaż są pewne przebłyski. W każdej kadencji coś powstało. 
Teraz też są pewne nadzieje, mieszkania. Proszę obiektywnie spojrzeć, jak 
wygląda Jastrzębie, miejscowość wcześniej rolnicza, a potem wspaniały kurort 
buchający, żyjący życiem na całą Rzeczpospolitą, a wręcz Europę. Potem górnictwo 
i z tego kurortu powstały piękne zabudowania i gdyby nie wojna, to Jastrzębie by 
było perełką, bo duża część zabudowy została zniszczona. Potem przyszło 
górnictwo i tutaj szkoda, że nie zachowano solanki tak, jak to Czesi potrafili zrobić. 
Zniszczono solankę i uzdrowisko zniknęło. Znowu zabrakło gdzieś tam równowagi 
u decydentów ówczesnych, a myśmy jako Miasto na tym stracili, ale tak się stało. 
Przyszedł samorząd po roku 1990, a wcześniej okres komuny różnie oceniany, ale 
Wtedy powstało to duże blokowisko. W sumie całkiem fajne Miasto patrząc na 
ukształtowanie, to były tysiące mieszkań. Bardzo mądrzy architekci to budowali i 
myślę, że teraz to również doceniam. Czasami inaczej na to patrzyłem, a z biegiem 
upływu czasu, to jednak widzę dużo wartości w koncepcjach. Miasto 
niedokończone, nie ma Centrum. Natomiast proszę zobaczyć niepodległy 
samorząd ogromne osiągnięcie, ale jeśli chodzi o mieszkalnictwo w mojej ocenie, 
to jest porażka, to jest wręcz klęska. Począwszy od roku 1990 spółdzielnie 
mieszkaniowe nie budują nowych mieszkań. Budowane są domki jednorodzinne, 
TBS "Daszek" ta formuła i to są mieszkania tak, jak na każdym rynku. Jest towar 
dla klientów bogatych, średnich i dla tych, którzy mają mniej pieniędzy, bo tak 
zawsze jest w każdym społeczeństwie. Był taki czas, kiedy żeśmy się skupili na 
mieszkaniach socjalnych, powstałych przy ul.Stodoły. Potem w innej formule już                     
i też z tego były wnioski wyciągane słusznie, czy nie. Mieszkania były wyszukiwane 
i są w spółdzielniach i mi się wydaje, że chyba słusznie, ale tych mieszkań 
socjalnych jest za mało. Mieszkań komunalnych mamy około 1600 i liczby wczoraj 
pani Naczelnik dokładne zaprezentowała. Pytanie, czy rozwijać budownictwo 
komunalne? Jeśli to jest jedna z podstawowych potrzeb mieszkańców każdego 
miasta, świata, to wydaje się, że oczywiście tak i samorząd nie tylko ta kadencja, 
wszystkie poprzednie de facto nic nie zbudowano z mieszkalnictwa komunalnego, 
zero . Pytanie, czy były możliwości może nie zawsze były te możliwości. Mam jedną 
uwagę, ten program rządowy "Mieszkanie Plus" i myśmy o tym mówili, to żeśmy 
sobie porozmawiali. Kwestia gruntów, to już jest rolą samorządu, to Rząd nie 
wybuduje tych mieszkań. Organizatorem winien być samorząd, wyszukać grunty 
Skarbu Państwa i może są, a może nie ma. Wydaje się, że jak się chce, to można 
znaleźć takie grunty i to już się robi takie notoryczne i już w tę manierę też 
zaczynam popadać. Starałem się zawsze przed tym bronić, a jak robią inni i Żory? 
Już nie nieszczęsne, ale te wspaniałe z sukcesem Żory. Jest budowa mieszkań, 
dziesiątki mieszkań, to chyba już setki. Można. Co to oznacza? Mieszkania 
komunalne, to że tam mieszka przeciętnie cztery osoby w mieszkaniu i tak to się 
liczy w różnych statystykach prawda. To są podatki w naszym mieście płacone                      
i inne dochody do budżetu Miasta. Jest również faktem, o czym ostatnio pan 
Skarbnik, że jest też minus tego. Nie ma sytuacji tylko białych lub tylko czarnych, 
są biało-czarne i to są ogromne zadłużenia, które są mieszkania komunalne.                         
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Z bólem serca jako członek Komisji Skarbu umarzamy, bo nie ma innego wyjścia. 
Tutaj znowu jest taka sugestia, że może gdyby było więcej mieszkań socjalnych, 
to część mieszkańców i przepraszam za takie słowo, byłaby przesunięta do tych 
lokali socjalnych i nie zajmowałaby komunalnych. Wtedy być może ta sytuacja 
byłaby lepsza i zadłużenia nigdy nie byłyby na poziomie jakimś zero, ale zakładam, 
że mogłyby być mniejsze. Ta analiza, a zresztą to była fajna dyskusja na Komisji 
Skarbu wskazuje na dwa kierunki: mieszkania socjalne, drugie mieszkania 
komunalne. Jeśli chodzi o TBS "Daszek", to chyba jednogłośnie żeśmy głosowali                 
i przeznaczamy pieniądze budżetowe i to niemałe wcale, bo to jest parę milionów 
za każdym budynkiem, ale dzięki temu powstaje kilkadziesiąt mieszkań z okazji 
każdego budynku. Więc tutaj nad tym musimy się teraz skupić. Ja tutaj panom 
Prezydentom zadałem pytanie, jaka formuła mogłaby nam pomóc, bo obojętne, 
czy to będzie program i jeśli ktoś ma uraz i nie może w programie rządowym plus, 
to ok. Tego ja nie rozumiem, ale przyjmuję do wiadomości. Być może jest inna 
formuła. Pan Prezydent wspominał o Banku Gospodarstwa Krajowego, że być może 
potrafi i pojawi się ta formuła, gdzie to finansowanie będzie znaczące. Tam padły 
liczby przeogromne około 80% i nie wiem, nie sprawdzałem, tutaj polegam na 
słowie pana Prezydenta, bo to mógłby być właściwy kierunek. Wiemy, jaki jest 
stan budżetu, ale to my jesteśmy od tego, żeby trudne decyzje podejmować żeby 
tą ścieżką jednak zacząć iść. Jeśli musielibyśmy dołożyć nie wiem kilkadziesiąt 
procent, nie określam teraz dwadzieścia, czy trzydzieści i choćby więcej, niż 
połowę, albo mniej niż połowę, to wtedy moglibyśmy stworzyć taki sensowny 
kierunek. To jest wieloletnie rozwiązanie, tego się nie zrobi za rok, dwa. Pewien 
konsensus byśmy musieli tutaj wydyskutować, żeby taką politykę daj Boże zacząć 
jeszcze w tej kadencji. Wydaje się też, że bez pieniędzy zewnętrznych nie 
będziemy tego w stanie zrobić. Natomiast jeśli pojawi się taka możliwość, to będę 
całym sercem za tym rozwiązaniem, bo chciałbym to pozytywnie zakończyć. 
Problemy są kolosalne. Samorząd praktycznie ze spraw komunalnych nic nie zrobił, 
w socjalnych ma pewne rozwiązania, a teraz spróbujmy podziałać wspólnie 
pozytywnie. Dziękuję bardzo.  
 
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję bardzo, kolejny głos zabiera Józef Kubera. Proszę bardzo.  
 
Józef Kubera-Radny RM 
Panie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, Szanowni Radni. Jestem długoletnim 
członkiem Spółdzielni "Nowa", długoletnim byłym członkiem Rady Nadzorczej                           
i pamiętam całe szczęście, że te mieszkania socjalne tzw. Manhattan. Spółdzielnia 
"Nowa" otrzymała w czasie przemian dwa budynki pokopalniane, które 
przeznaczała dla eksmitowanych. Znam pierwszego lokatora, który akurat                                
z mojego budynku i mam swoją opinię o tych ludziach, ale też kiedyś zakupiliśmy 
budynek na terenach kopalni Moszczenica i chcieliśmy tam parędziesiąt mieszkań 
socjalnych zrobić dla eksmitowanych, ale opór, a przede wszystkim że Jastrzębska 
Spółka Węglowa powstała tam po drugiej stronie budynek i nie pasowało niektórym 
towarzystwo. Sprzedaliśmy z zyskiem za zgodą Walnego, ale powiem jedną rzecz. 
Nadarzyła się okazja, że można było pozbyć się tych budynków na rzecz Skarbu 
Państwa i Miasto musiało to przejąć i to żeśmy przejęli. Pan Tadeusz Markiewicz 
zawsze wie, bo mówi po co żeście oddali, ale dla mieszkańców, kosztów spółdzielni 
generowało to straszne koszty. Obecnie mieszkanie jest dobrem, mieszkanie                         
w Polsce jest dobrem. Jeśli czytam i słyszę, że 60- 70% w Niemczech mieszkań 
jest wynajmowanych, to się zgadzam i zgadzam się z panem Przewodniczącym na 
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wynajem mieszkania. Jeśli ktoś tutaj przyjedzie na krótko, to po co ma tu mieszkać 
na stałe. Praca dzisiaj jest tutaj, a jutro w Gdańsku i w ogóle, ale do tego panie 
Prezesie, panie Przewodniczący powiem tak, co Sejm Rzeczypospolitej i władze 
państwa zrobiły żeby uchronić wynajmujących te mieszkania? Wynajmującym, 
żeby ich ochronić, bo można teraz pisać, ale to trzeba wskazać i ktoś się musi 
zgodzić, że przyjmie tę osobę. Drugą rzecz chciałem się zapytać, bo mówi pan, że 
ma pan przetarg i dziewięć osób jest chętnych na mieszkanie tak? Ile z tego jest 
normalnych mieszkańców, co chcą kupić i zamieszkać, a ile z tego jest biur i ludzi 
którzy chcą kupić, żeby je wynajmować? To też jest jakaś forma i ceny rosną. 
Akurat często się interesowałem i często się interesuję i jestem jak najbardziej za 
wynajęciem mieszkania, tylko proszę mi powiedzieć jedno, w tym kraju są takie 
przepisy powiem że głupie i to z całą odpowiedzialnością, że pewnych ludzi nie 
idzie usunąć. Sam pan wie, jak w pana Spółdzielni, ale we wszystkich zresztą, bo 
Miasto też ma i rośnie zadłużenie z tego tytułu, że ktoś się śmieje z nas wszystkich, 
że my płacimy czynsz normalnie, a on sobie mieszka. Zawsze mówię jedno, żeby 
dług nie przekroczył wartości mieszkania, to jest bardzo dobrze. Dziękuję bardzo.  
 
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję bardzo. Radny Ryszard Piechoczek, ale pan Prezydent przepraszam bym 
zapomniał, a potem pan radny Ryszard Piechoczek.  
 
Ryszard Piechoczek –Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
Panie Prezydencie może ja jeszcze, a potem pan Prezydent? Będzie na 
podsumowanie tego wszystkiego. Myśmy proszę państwa trochę odbiegli, ale 
bardzo dobrze, że dyskutujemy, bo powinniśmy dyskutować nad programem 
gospodarowania tego, co już mamy. Odbiegliśmy tutaj trochę, ale to bardzo 
dobrze, że takie tematy są podejmowane, bo powiem państwu, że od 2007 roku 
dużo pisałem i zresztą to, co pan Przewodniczący powiedział byłoby nam wtedy 
bardzo prosto budować i były potężne pieniądze z Banku Gospodarstwa Krajowego. 
Nikt w mieście tutaj  już wtedy nie chciał budować, a Bank Gospodarstwa środki, 
które były przeznaczone oddawali do budżetu państwa. Ale nawet nawiązując do 
słów pana Przewodniczącego myślę, że w dzisiejszych czasach za 3-3,5 tys. zł za 
metr mieszkania już nie uda nam się wybudować. Sąsiednie Żory budowały za 
około 6 tys. zł, a ostatnio jakaś taka wielka afera, którą wyczytałem w Rybniku i 
nawet 9 tys. zł za metr kwadratowy. To ceny podobnie, jak się buduje w 
Warszawie. Myślę, dlaczego warto budować, dlaczego warto inwestować? Miasto 
Jastrzębie-Zdrój jakby nie powiedzieć jest miastem takim, w którym żyje się                       
w miarę tanio w porównaniu do innych miast. Dlatego wiele ludzi z Jastrzębia 
dojeżdża do pracy do Katowic, Chorzowa. Mam koleżankę, która dojeżdża i jest                       
kierowniczką Biedronki w Chorzowie i z dwoma koleżankami dojeżdża i to się 
bardzo opłaca, bo dzisiaj patrząc na ceny wody, na cenę życia i śmieci. Jeszcze na 
razie ceny są ważne i dostęp do autostrady. Dlatego chyba wydaje się, że warto 
budować, bo wiele osób z Jastrzębia złożyło wniosek do nowo wybudowanych 
bloków, gdzie były zasiedlane w Żorach. Szkoda, że ci mieszkańcy i wieloletni 
mieszkańcy Jastrzębia -Zdroju wyprowadzają się do Żor, a nie mieszkają w tym 
mieście. To trochę nasza wina, że nie stworzyliśmy tych warunków. Myślę, że warto 
nad tym się pochylić i na pewno jak mówię, że dzisiaj jest trudniej. Dzisiaj nasz 
budżet, który jest trochę i mówiliśmy ostatnio , żeby budynek nr 116, ile tam było 
przetargów, żeby te mieszkania wybudować. Przede wszystkim mieszkania 
socjalne są zadaniem własnym Gminy. Mieszkania komunalne nie są zadaniem 
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własnym Gminy, ale są ważne dla rozwoju miasta i dla jego mieszkańców. Dziękuję 
bardzo.  
 
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję, pan Prezydent proszę.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Dziękuję panie Przewodniczący. Może nie jako podsumowanie, ale generalnie głos 
w dyskusji jakiś proszę tą wypowiedź też traktować. Proszę państwa, problemy                  
z budownictwem mieszkaniowym, to nie jest żadna nowość w naszym kraju,                         
w mieście i w ogóle mówimy o całej Polsce. Tak naprawdę od lat 70-tych mówimy 
cały czas o problemach mieszkaniowych i te problemy cały czas są. Tych mieszkań 
cały czas jest za mało i sukcesywnie staramy się w jakiś sposób ten problem 
rozwiązywać. Różnie były obiecywane przez władze centralne mieszkania, które 
będą budowane, to jest inna sytuacja zupełnie. Natomiast warto odnieść się do 
tych programów rządowych, które funkcjonują i które właściwie rozpoczęły 
funkcjonowanie jakiś czas temu. Tutaj nie chodzi o żadną awersję do programów, 
tutaj chodzi o zwykłą kalkulację kosztów, jakie przy tych programach funkcjonują. 
Proszę państwa my nieraz na ten temat rozmawialiśmy i tę sytuację 
przedstawiliśmy, że w ramach programu "Mieszkanie Plus" pozyskiwanie                               
w początkowym etapie tego programu, bo on ewoluuje cały czas i mam nadzieję 
w takim kierunku, który pozwoli nam sięgnąć w końcu po te środki tak, żebyśmy 
skutecznie budowali mieszkania. Natomiast w początkowym okresie i do 2018 roku 
właściwie było tak, że możliwości skorzystania z tego programu były bardzo 
ograniczone, a jeszcze w naszym mieście ograniczała to inna wartość można 
powiedzieć, bo kalkulacje pokazywały i symulacje, że czynsz w takim mieszkaniu 
jeżeli budowalibyśmy wtedy i pozyskiwali środki wynosiłby w granicach od 18 do 
22 zł za metr kwadratowy. Czynsz i mówię tylko o czynszu w przeliczeniu, bo 
analizowaliśmy to pod różnym kątem, czy TBS, czy samemu budować i pozyskiwać 
te środki w taki sposób. Tak, to wychodziło i o tym mówiliśmy na różnych 
Komisjach i o tym dyskutowaliśmy. Gdzie czynsze w naszym mieście tak naprawdę 
oscylują od 9,50 zł za metr kwadratowy do najdroższego, gdzieś jest chyba                         
w okolicach 13 zł. To jest kolosalna różnica i wydaje mi się, że w pewnym sensie 
program "Mieszkanie Plus", plus wszystkie zmiany, które w tym programie 
następowały skierowane były raczej do dużych miast, dużych skupisk miejskich. 
Gdzie takie czynsze w takich wysokościach funkcjonują , ale u nas jest zupełnie 
inna sytuacja. Czynsze są naprawdę bardzo niskie i można powiedzieć, że tak, jak 
powiedziane zostało tutaj w Jastrzębiu żyje się dość tanio, gdzie to życie jest 
tańsze niż gdzie indziej. Mam nadzieję, że program "Mieszkanie Plus" ewoluuje w 
tym kierunku, że sięgniemy w końcu po te środki i będziemy budowali. Chociaż już 
zaznaczyć muszę, że budujemy bo budowa przez TBS jest również w ramach 
programu "Mieszkanie Plus", bo wszystkie działania związane z dofinansowaniem 
przez Bank Gospodarstwa Krajowego i udzielanie pożyczek jest włączony                               
w program "Mieszkanie Plus". Mieliśmy w pewnej wersji tego programu sytuację, 
że budownictwo na gruntach Skarbu Państwa, ale obwarowane pewnymi 
zaostrzeniami, czyli bliskość szkół, przedszkoli i sklepów była jasno określona. My 
te grunty Skarbu Państwa i tam nie trzeba było planu zmieniać i tam nie trzeba 
było nic, można było wskazać te grunty Wojewodzie i mieszkania mogły być 
budowane. Niestety, nie było u nas takich gruntów i nie ma do dzisiaj, które by 
spełniały te warunki. Bliskość szkół w odległości już nie pamiętam w tej chwili, jaka 
tam była podana odległość przystanków i tak dalej, te grunty gdzieś tam mamy na 
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obrzeżach Skarbu Państwa, które mogły by być w to włączone. Ewolucja tego 
programu "Mieszkanie Plus" jest taka, że w tej chwili mówi się o nowym programie, 
który da możliwość pozyskania środków na budowę na gruntach, czy to Skarbu 
Państwa, czy własnych samorządów. Gdzie można będzie pozyskać i nie ma 
obwarowań innych względów i o tym, co pan Tadeusz Sławik wspomniał 
dofinansowanie w wysokości 30%, czy 50%, tylko do 85%, to daje większe 
możliwości samorządom, żeby mogły budować te mieszkania. My już się 
przygotowujemy do tego. Ten program jeszcze nie funkcjonuje, natomiast 
przygotowujemy się do tego już wskazując pewne miejsca gdzie, moglibyśmy 
budować te mieszkania, bądź wskazując też miejsca, bo przystępujemy do budowy 
przez TBS. W tym roku rozpocznie się budowa i przetarg będzie rozstrzygany i już 
jest na etapie rozstrzygnięcia. Otwarcie ofert praktycznie na początku lutego, ale 
już myślimy, co dalej z TBS-em i już planujemy następne działania, czyli następny 
blok. Uważam, że powinniśmy mieć bardziej szeroko o większej ilości mieszkań, 
które by mieli budować w innym miejscu, bo też zdajemy sobie sprawę budowa 
przez TBS w Zdroju obarczona jest pewnymi kosztami związanymi ze spełnieniem 
wymogów konserwatora zabytków, dostosowania do tego otoczenia. To jest około 
20%- 30% kosztów budowy, więc można wskazać inne miejsca, gdzie TBS może 
budować i może będzie taniej. Dlatego, nie zaniechaliśmy tego tematu, cały czas 
rozważamy i szukamy możliwości pozyskiwania środków, bo sami państwo wiecie 
nie stać nas na budowę mieszkań z własnych środków. Nie mamy na tyle pieniędzy, 
żeby z własnych środków tylko budować. Musimy szukać możliwości pozyskiwania 
zewnętrznych środków i ten temat cały czas funkcjonuje i cały czas jest omawiany 
i ten temat żyje w pracach władz miasta. Dziękuję.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję panie Prezydencie. Następny głos pan radny Tadeusz Sławik, a potem 
radny Janusz Ogiegło.  
 
Tadeusz Sławik-Radny RM 
Myślę, że to bardzo ciekawa dyskusja i myślę też panie Przewodniczący, panie 
Prezydencie, że może jest tak, że czynsze są faktycznie niskie, ale jednak jest i po 
to są stare zasoby, ale jednak jest pula mieszkańców którzy z konieczności 
potrzebują tych mieszkań i z konieczności byliby w stanie zapłacić więcej 
pieniędzy. Więc być może będą się godzić i godzą się na czynsze około 20 zł i to 
gdzieś zaczyna się tutaj nam składać, ale myślę, że dyskusja idzie w dobrym 
kierunku. Jeszcze miałbym tutaj pytanie do panów Prezydentów. Wczoraj też na 
Komisji Skarbu rozmawiałem i zadałem pytanie o grunty. Pan Prezydent wskazał 
parę lokalizacji i bardzo proszę o powtórzenie, a może jeszcze wskazanie. 
Rozumiem, że to może być jeszcze nierozpoznane do końca, ale chodzi                                  
o wskazanie tych możliwości na terenie naszego miasta, gdzie są stosowne grunty, 
czy to Skarbu Państwa , czy należące do samorządu byłyby. To byłoby też ciekawe 
uzupełnienie tej dyskusji.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Proszę panie Prezydencie jeszcze.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Dziękuję panie Przewodniczący. Grunty, które wspomniałem wczoraj na Komisji, 
to między innymi jest przy ulicy Bukowej. Tam jest grunt Skarbu Państwa, który 
w pierwotnej wersji programu "Mieszkanie Plus" wskazaliśmy na to, żeby tam 
mieszkania mogły powstać. Tam są ogródki działkowe i tam jest też teren czysty, 
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gdzie można ewentualnie budować. Natomiast nie spełniał tych warunków                            
o których mówiłem, odległości od szkół, przedszkoli itd. Mamy grunt, którego nie 
chciała Policja i który proponowaliśmy Policji u zbiegu ulic Północnej i Alei 
Piłsudskiego, to przy nowym rondzie budowanym naprzeciwko Prokuratury. To 
wskazywaliśmy Policji jako alternatywne miejsce do budowy nowej Komendy. 
Policja zdecydowała, że Komenda ma być na ul.Północnej, ale tam na terenie 
starego targowiska. Ten teren mamy w tej chwili w planie zagospodarowania jako 
PU, który spełniał normy do tego, żeby Policja się budowała, ale to jest dobre 
miejsce na to, żeby powstały tam na przykład bloki i mieszkania. Połączenie, 
komunikacja wszystko jest na miejscu, bliskość osiedla ul.Krakowskiej i jak 
najbardziej może być wskazywany. Mamy dość duży teren przy ul. Pochwacie. 
Między ul.Pochwacie , a ul.Stodoły jest taki dosyć duży teren ponad hektar na 
którym można budować mieszkania, wprawdzie szkody górnicze czwarta kategoria 
gruntu, ale myślę, że przy dzisiejszych technologiach można to w jakiś sposób 
zabezpieczyć też. Mamy Studium, które jest w trakcie przygotowań, na etapie 
końcowym można powiedzieć, gdzie też wskazujemy tereny powiększające 
możliwości budowlane w naszym mieście. Przy ulicy Żwirki i Wigury na przykład 
dobre miejsce, żeby powstawały mieszkania, bloki, osiedla tego typu. Oczywiście 
w Zdroju jeszcze mamy dużo miejsca. Moszczenica, gdzie nie ma szkód górniczych 
i są takie tereny, na których można też budować. Nie sposób też wspomnieć proszę 
państwa o tym, że w naszym mieście dużo deweloperów działa i jednak to 
budownictwo nowe, domków i takich mniejszych bloków funkcjonuje, istnieje. Są 
pewne plany, projekty prywatnych przedsiębiorców, którzy niektóre tereny chcą 
też przeznaczyć na takie budownictwo wielorodzinne, bo to nie będą tylko domki, 
czy segmenty, natomiast będą to bloki i o takim terenie, którym mówimy, to mniej 
więcej przy ul.Wodzisławskiej teren duży dosyć. Teren byłego, tak. To jest 
własność prywatna. Zawsze grunt można kupić. Powiem tak, jest wniosek                                
o przekwalifikowanie terenu i to będzie rozpatrywane niebawem. Rada Miasta 
notabene będzie podejmowała decyzję. Dziękuję.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję bardzo, proszę radnego Janusza Ogiegło.  
 
Janusz Ogiegło-Radny RM 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo najpierw tak historycznie, bo pan 
Przewodniczący był uprzejmy powiedzieć, że od 1980 roku, to w tym mieście się 
nic nie wybudowało. Więc jako były muszę ostro zaprotestować, bo przede 
wszystkim pojawił się "Daszek" z pierwszym Prezesem nazwisko znane Rakoczy 
niejaki i budował. Zaczynaliśmy na ul.Truskawkowej u kolegi, a później cała VI 
została zabudowana. Później już po moim odejściu zabudowano mi Zdrój, nad 
czym bardzo boleję, bo tam był idealny teren pod tak zwany rynek. 
Projektowaliśmy i tak dalej, ale nie wyszło i zabudowało się prawie i nic w tym 
miejscu postawić się nie da. Cieszę się, że pan Prezydent ma tyle możliwości, jeśli 
chodzi o grunty w mieście, bo w zamierzchłych czasach, czyli za moich czasów, to 
takich terenów i takich możliwości nie było. Tylko pamiętam, że znakomitym 
terenem który zamiennie widniał wtedy jako albo pod Strefę, albo pod 
budownictwo, to była Ruptawa i okolice ul. Żwirki i Wigury. Specjalnie wykonaliśmy 
wtedy ulicę, połączenie z granicą, bo Strefa, bo nie wiadomo co i tamto miejsce do 
dzisiaj zdaje się jest, że tak powiem w cudzysłowie niezamieszkałe i to są piękne 
tereny z zielenią, rekreacją itd. Budownictwo socjalne się pojawiło panie 
Przewodniczący, Stodoły ulica, to w ogóle nikt nie słyszał. Walczyliśmy o to, żeby 
tam coś powstało. W jakim stanie to jest i jak to dzisiaj wygląda, to wszyscy wiemy 
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i widzimy, ale to miał być początek. Ciąg dalszy nie nastąpił. Jeszcze chcę 
powiedzieć o takiej formie budownictwa, pojawił się i to też była taka koleżanka                   
z dzielnicy Szeroka, która zajęła się tym osobiście i najlepiej to w sumie wypadło, 
a le początki były bardzo obiecujące. Niejaki "Awim" i szeregówki, które pojawiły 
się na osiedlu VI przy ulicy, jaka to jest ulica? Kusocińskiego to jest i w Zdroju 
tutaj, gdzie TBS się buduje też parę tych szeregówek powstało. Ten program miał 
być szeroko rozpropagowany, rozwinięty itd., ale było to w tym czasie na etapie 
projektu pod auspicjami Miasta, więc to też jest swego rodzaju zasługa. Jeszcze 
chcę powiedzieć o jednej formie budownictwa, która się pojawiła. Proszę państwa 
ulica Żeromskiego budownictwo komunalne i uparłem się i zrobiono dla mnie 
specjalnie jeden blok, to znaczy podniesienie dachu. Zwróćcie państwo uwagę, jest 
taki jeden budynek wykonany i tak miały wyglądać wszystkie, ale tak się stało, że 
mieszkańcy ostro protestowali, co nam to będą na dachu coś budować i projekt 
gdzieś został pogrzebany. A szkoda, bo zmieniłby się wygląd tej dzielnicy w sposób 
znakomity poprzez dobudowy. Tam pojawiały się dwa, trzy mieszkania i można 
moim zdaniem jeszcze kiedyś realizować. Proszę państwa teraz w skrócie odnośnie 
tego, co powiedział pan Prezydent i co planuje się na przyszłość. Wydaje mi się, 
że zapomnieliśmy tutaj o zasadniczym problemie, że budownictwo w Jastrzębiu 
wydaje się ma wszelkie możliwości ku temu, żeby się rozwijać, ale nie do końca, 
bo dzisiaj patrzę z punktu widzenia firmy w której pracuję i mogę zapewnić, że 
jestem gotów doprowadzić wodę i kanalizację w każde praktycznie miejsce                            
w mieście. Natomiast innym problemem pozostają drogi. Co z tego, że deweloper 
się zjawi, że deweloper wybuduje i ludzie się sprowadzą, a później latami muszą 
czekać na to, żeby miasto i to jest też moja osobista interpelacja i prośba. Pan 
Prezydent wie, o którym miejscu mówię i jeśli tam drogi nie będzie, to oni w końcu 
się stamtąd wyprowadzą, bo tam dojazd nie jest możliwy. Także, tutaj jest duża 
rola Miasta i tak, jak się buduje miasta proszę państwa i ulice w Stanach 
Zjednoczonych, a wiem coś na ten temat, bo byłem, widziałem i wiem jak się to 
robi. To najpierw się buduje prosto idącą ulicę o szerokości takiej, żeby się 
ciężarówki, samochody dostawcze mijały bez problemu, a później się buduje 
osiedla itd. U nas niestety mamy tendencje, że jakoś to będzie, a my to wam 
kiedyś zrobimy. Nie kiedyś, bo jeśli się nie określi planu, kiedy to może być 
zrealizowane i w jaki sposób, to ci deweloperzy którzy gdzieś tam tak świetnie się 
zjawiają w okolicy, ale tutaj chcę ostudzić trochę zapały tych, którzy podają 
Jastrzębiu przykład Żor. Proszę państwa nie wiem, czy wiecie o tym, że jest taki 
ranking miast, ogólnopolski ranking miast i miasta, gdzie najwygodniej i najlepiej 
się w Polsce mieszka i o dziwo Jastrzębie jest tam dość wysoko. Żory są gdzieś 
dwadzieścia, trzydzieści miejsc poniżej Jastrzębia, także kij ma zawsze dwa końce 
i nie wszyscy się tak tymi Żorami zachwycają. Bądźmy jednak jak jesteśmy tutaj     
i teraz bądźmy patriotami swojego miejsca i zachwalajmy tu i teraz i wszystkim 
nasze Miasto. Więc chciałem zwrócić uwagę, że to nie tylko kwestia naszego 
budownictwa, pojawiania się deweloperów, ale przede wszystkim uzbrojenie                       
z głową terenu i deklaracja właśnie Miasta, że my tą drogę, ten dojazd i ulicę 
wykonamy w ciągu pięciu, sześciu lat. Wtedy deweloper również i mieszkańcy, 
którzy chcą mieszkać inaczej na to patrzą. Tak, jak mówię jeśli mają się później 
borykać z problemami związanymi z dojazdem, z dojściem do budynku,                                      
z odśnieżaniem w różnych rejonach, to traci to sens. Także trzeba na to 
zagadnienie spojrzeć kompleksowo. Dziękuję.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję, tylko odnoszę się do materiału, bo nie wyssałem z palca i jeżeli chodzi     
o drogi, to wiadomo szanowni państwo wiemy i pamiętamy, że ci co do pierwszych 
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budynków wchodzili, to nawet dróżki nie było, tylko po błocie brnęliśmy. Panie                       
Prezydencie proszę. Także tak zostało, że najpierw błoto, a potem dopiero droga. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Dziękuję panie Przewodniczący. Tak, to stan idealny byłby taki, budujemy drogę                  
i wokół tego wszystko się zabudowuje. Panie Januszu marzę o takim stanie, 
żebyśmy mogli to w taki sposób robić. Niestety, to własności gruntów i tak dalej            
i te wszystkie problemy, z tym związane. Skomplikowane przepisy, to wszystko 
powoduje, że takiego stanu idealnego tej budowy nie osiągniemy. Mam taki prosty 
przykład. Ulica Okopowa teren, scalenie podziału. Świetna rzecz, gdzie powstało 
ponad 100 działek gotowych do tego, żeby tam mogli mieszkańcy budować swoje 
mieszkania. Zrobiliśmy to, co mieliśmy zrobić wyrzeźbiliśmy te drogi, bo trudno 
mówić w tej chwili o budowie tych dróg, jak tam będzie ciężki sprzęt jeszcze jeździł. 
Ale muszę powiedzieć, że największą mordęgą w tym wszystkim jest uzgodnienie 
przebiegu wszystkich sieci mediów gaz, woda. Woda, to akurat ludzie bez 
problemu po swoich działkach puszczają i tutaj nie ma za dużo problemów. 
Kanalizacja sanitarna, prąd, to wszystko żeby zmieścić i nikt nie chce mieć na 
swoim terenie na swojej działce, każdy wypycha to na zewnątrz. Po to jest pas 
drogowy, żeby pewne sieci tam umiejscowić, ale to też nie jest dobre, bo nie mogą 
być jedna przy drugiej tzn. prąd nie może być przy gazie. To są rzeczy, które 
bardzo komplikują te wszystkie sytuacje. Kiedyś było tak, że zanim ktoś zaczął 
budowę musiał pokazać którędy będą doprowadzone sieci. Były uzgodnienia 
międzybranżowe, które pozwalały na to, że można to było zaplanować w jakiś 
sposób. Próbujemy teraz skoordynować właśnie w tym rejonie ulicy Okopowej te 
wszystkie działania, że zanim ludzie zaczną tam budować, żeby mieli sieci, które 
tzn. media, które tam są potrzebne najbardziej. Gaz przede wszystkim nie może 
iść w drodze, musi iść i najlepiej jakby to obok wody gdzieś po terenie działki. To 
idzie tak wszystko ułożyć. Ludzie niestety nie zgadzają się na to, żeby puszczać po 
swoim terenie, a my tego miejsca w pasie drogowym często nie mamy aż tak dużo, 
żeby to wszystko umiejscowić i dogadanie tych wszystkich branż graniczy 
naprawdę z cudem czasami . Udaje się to, ale po wielkich trudach. Obszar scalania 
i podziału, który zrobiliśmy, to jest naprawdę dobra rzecz. Powstały te działki i tam 
można już się budować. Następny etap, to po wyrzeźbieniu dróg, mamy 
wznowione granice i wiemy , gdzie kto ma swoją granicę działki, gdzie będzie miał 
wjazd, gdzie te wszystkie elementy, więc można już budować. Następnym etapem 
jest budowa tych dróg właśnie, o których pan mówił panie Januszu i następny etap, 
to budowa dróg. Choć uważam proszę państwa, że mamy swoje nieruchomości też 
takie, żeby je zanim zaczniemy sprzedawać mamy kilka takich miejsc, gdzie udało 
nam się to zrobić, to ulica Zamłynie, gdzie kilkanaście działek miasta jest 
przystosowanych pod budowę domków jednorodzinnych. Będą teraz w najbliższym 
czasie przetargi, namawiam mieszkańców i mieliśmy w listopadzie przetargi, gdzie 
na jedną działkę było piętnastu chętnych. Zainteresowanie jest i tam jest 
przygotowane wszystko , woda, kanalizacja. Budowa dróg będzie po budowie tych 
domów, bo tak, jak mówię ciężki sprzęt może zniszczyć te drogi, które tam będą 
zbudowane. Mamy ulicę Grzybową, tam jest chyba dwanaście działek miejskich, 
które chciałbym w tym roku też doprowadzić drogę tak, żeby można było te działki 
i doprowadzić media tak, żeby te działki mogły tam zostać sprzedane już gotowe 
do budowy. Także takie działania podejmujemy i w takim kierunku idziemy i ja 
bym chciał, żeby tak było. Budujemy prostą drogę ze wszystkim, a wokół 
zabudowuje się, niestety stan nieosiągalny. Dziękuję.  
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Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję panie Prezydencie. Jeszcze radny Tadeusz Sławik proszę.  
 
Tadeusz Sławik-Radny RM 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo myślę, że ostatni raz, ale naprawdę 
dyskusja jest interesująca i myślę, że taka kreatywna. Jeden temat o którym pan 
Prezydent Ogiegło wspomniał, to jest kwestia nadbudów w Zdroju. Praktycznie                    
w różnych kadencjach też o tym przypominałem i dobrze, że pan o tym 
przypomniał, bo to był ciekawy mechanizm. Jeśli dobrze pamiętam nad budowano 
ten jeden nieduży blok i te mieszkania miano, albo sprzedano. Z tego były 
pieniądze na remont następnego. Dla mnie to było perpetuum mobile stworzenie   
i w związku z tym dzisiaj mamy sesję i ten program zapewne przyjmiemy, ale 
miałbym prośbę do pana Przewodniczącego i do Komisji branżowej, być może ten 
problem po naszej dzisiejszej dyskusji i ,to daje ku rozwadze wymaga uzupełnienia 
choćby o ten element ze Zdroju. Jeśli da się to ekonomicznie tak złożyć?                                 
Z pewnością tam coś trzeba będzie dołożyć, ale jeśli większość kwoty byłaby 
możliwa na konieczny remont, czy też modernizację tego budynku pozyskana ze 
sprzedaży, to jest bardzo ciekawy mechanizm. Proszę również panowie Prezydenci 
o rozważenie tego i faktycznie o tym żeśmy mówili , ale być może byłby zasadny 
powrót, bo byłyby następne mieszkania o estetyce budynku. Nie wspominając 
oczywiście, natomiast mnie się też bardziej podobają takie dachy, niż te płaskie                    
i to jest jedno. Drugie pytanie, jak kształtować Miasto? W tym momencie zabieram 
głos, bo podobnie będę mówił kiedy będziemy Studium przyjmować i w 
dyskusjach, to są wielomiesięczne, wieloletnie dyskusje, które w tej chwili toczyły 
się w dyskusjach i toczą się w różnych gremiach. Z pewnością teraz mocno w 
Urzędzie Miasta pracownicy nad tym pracują, jak budować Miasto? Czy budujemy 
to Miasto rozlane i dajemy możliwość zabudowy we wszystkich miejscach, czego 
oczekują mieszkańcy. Z Jednej strony wydaje się, że tak mam własność                              
i chciałbym z niej skorzystać. Z drugiej strony samorząd musi być odpowiedzialny 
i też nie wszędzie jest to możliwe, bo jeśli taka możliwość się pojawi, to samorząd 
bierze na siebie duże zobowiązanie. Wtedy winien infrastrukturę zbudować i o tym 
po wielokroć już mówiłem. Parę lat temu ktoś zbilansował plany zagospodarowania 
przestrzennego i to policzył, to wyszło, że to jest robota na 1000 lat. Gdyby 
wszystkie samorządy chciały wykonać zobowiązania zapisane we wszystkich 
planach zagospodarowania przestrzennego wszystkich samorządach 
Rzeczypospolitej, to wskazuje na konieczną rozwagę. Ktoś wskaże jakiś grunt, to 
wymaga analizy i to jest kwestia nie, że ktoś obrazi się, bo Miasto mu nie pomaga, 
to musi być racjonalne również dla Miasta z uwagi na pieniądze wydane na 
inwestycje, budowę infrastruktury. W końcu gmina ma tą możliwość właśnie 
przyjmując uchwałę o Studium. To są kierunki i tam są zapisane również w 
miejscach, gdzie te inwestycje między innymi mieszkaniowe mogą być lokowane. 
To już ostatni głos w mojej dyskusji, ale cieszę się, że taka dyskusja w taki sposób 
tutaj się toczy. Dziękuję bardzo.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Dziękuję bardzo, nie widzę osób zgłaszających się, a jeszcze Wiceprezydent proszę 
panie Robercie. Dobrze, że ręka była wysoko podniesiona. Proszę bardzo.  
 
Robert Cichowicz – Zastępca Prezydenta Miasta  
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, jeszcze kilka słów odnośnie programu, 
żeby była pewna jasność. Dzisiaj przegłosowaliście państwo uchwałę. 
Przegłosujemy. Przepraszam, będziecie głosować tak, ma pan rację panie 
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Przewodniczący. Panie Przewodniczący odnośnie przekazania dodatkowych 
środków na inwestycje związane z modernizacją ulicy Gagarina, tam jest mowa                    
o 1 6 mieszkaniach tymczasowych i to umowa jeżeli państwo przegłosujecie będzie 
podpisana na początku lutego. Termin wykonania tej modernizacji, to jest kilka 
miesięcy w tym roku, czyli w tym roku powinniśmy mieć dostępnych 16 mieszkań 
tymczasowych i 4 mieszkania dla osób niepełnosprawnych, świetlicę środowiskową 
i pomieszczenie dla Sołtysa. Istotne są te mieszkania tymczasowe, które umożliwią 
kierowanie tam tych ludzi z lokali socjalnych, a z socjalnych przeniesienie do lokali 
komunalnych. Także tutaj umożliwi nam się jakby szybsza rotacja i przekazywanie 
mieszkań dla osób oczekujących. Spodziewamy się, że od przyszłego roku jakby 
szybkość operacji Komisji Mieszkaniowej będzie jeszcze lepsza, bo chyba ostatnie 
lata całkiem nieźle to wyglądało. Także tutaj tylko uzupełnienie. Dziękuję bardzo. 
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Dziękuję panie Prezydencie. Myślę, że zakończymy ten etap dyskusji na temat 
wieloletniego programu gospodarowania zasobami mieszkaniowymi. Proszę panią 
Przewodniczącą o procedowanie.  
 

Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Jastrzębie-Zdrój na lata 2021 – 2025 
 

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Jastrzębie-Zdrój na lata 2021 – 2025.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz 
Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, 
Urszula Sobik, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Szereda 
BRAK GŁOSU (1) 
Łukasz Kasza 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32  do niniejszego 
protokołu. 

l) Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 
świadczonych przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania 
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odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 
świadczonych przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi 

Opinie Komisji Gospodarki Komunalnej, oraz Budżetu i Skarbu pozytywne.  

Tadeusz Markiewicz- Radny RM 
Szanowni Państwo bardzo krótko pytanie, ale dostałem dziś informację 
telefoniczną, a nie chciałbym jakby podawać niedokładnie, lub mylnie, tutaj chodzi 
o wysokość i domniemywam, że tak jest, ale chciałbym żeby zabrzmiało to tutaj      
z mównicy i pewność żebym miał. Wysokość cen za usługi dodatkowe i tutaj chodzi 
o usługi dodatkowe wynajem pojemników i pytano akurat o dwa rodzaje 
pojemników, ale to dotyczy wszystkich, czy to jest opłata miesięczna? Tutaj akurat 
podkreśliłem sobie 1100 pojemnik, 27,78 zł, 1500 na segregacyjną zbiórkę.                        
Za miesiąc, dobrze, bo były pytania, czy to jest miesięczne? Inne, co jest 
sporadycznie się podstawia, to maksymalnie na pięć dni i może ktoś pozbierać, to 
pewne jest, że to jest miesięczna opłata. Dziękuję.  
 
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Dziękuję bardzo, czy są jeszcze? Tak radny Tadeusz Sławik proszę.  
 
Tadeusz Sławik-Radny RM 
Miałbym pytanie do pana Prezydenta dotyczące tych śmieci segregowanych w tych 
żółtych workach. Z domów jednorodzinnych są odbierane bezpłatnie te worki i tak 
to rozumiem i tak będzie w tym roku i tak to jest zaplanowane, a jak to wygląda,  
jeśli chodzi o firmy, bo do mnie dotarła informacja, że dotąd to było bezpłatne, a 
od nowego roku segregowane i odbierane z firm mają być płatne. Czy tak to jest, 
a jeśli tak, to jaki jest powód?  
 
Robert Cichowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo na razie nic nie ulega zmianie. Na razie 
do czerwca mamy umowę obowiązującą. W wyniku przetargu zobaczymy jak się 
będzie kształtowało i być może chodzi o tą sytuację, że do podmiotów 
niezamieszkałych zostały wysłane informacje odnośnie zmian w przepisach prawa 
i te podmioty niezamieszkałe muszą się zadeklarować, czy będą w systemie, czy 
będą wychodziły poza system? I być może stąd jest ta wątpliwość, natomiast na 
razie nic nie ulega zmianie, żadne opłaty , usługi i nic nie zmieniamy w tym 
zakresie. Rozmawialiśmy na ten temat na Komisji Komunalnej i przedstawiliśmy 
zakres i też mieliśmy spotkanie z radnymi odnośnie zakresu, czy zwiększenia, czy 
zmniejszenia zakresu, które włożylibyśmy w nową specyfikację przetargową. Ona 
niewiele się zmienia od dotychczas istniejących i zobaczymy wynik przetargu, który 
pokaże jakie będą ceny. Natomiast, to podmioty niezamieszkałe muszą się 
zadeklarować niestety, czy chcą być w tym systemie, czy sami będą sobie 
indywidualnie zawierać umowy na odbiór nieczystości.  
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Tadeusz Sławik-Radny RM 
Ta informacja faktycznie dotarła w ostatnim czasie i chodzi o zadeklarowanie, ale 
za tym poszła informacja, że ten jeden worek będzie x złotych kosztował. Ten żółty 
worek odbierany i oczywiście jest możliwość bycia w systemie. Firmy się różnie 
tzn. większość pozostała w tym systemie, a niektóre mają swoje umowy i ktoś tam 
odbiera i jakiś tam rodzaj tego, co zostało w danej firmie, ale za tym poszła 
informacja jednak, że ten jeden worek będzie x złotych kosztował, ten żółty.  
 
Robert Cichowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
To jeszcze sprawdzimy, akurat pani Naczelnik przyszła i udzieli panu tutaj 
precyzyjnych informacji.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Dobrze, dziękuję. Jeszcze też chcę zabrać głos w tym temacie. Pani Naczelnik 
proszę. Tadeusz Markiewicz najpierw proszę.  
 
Tadeusz Markiewicz-Radny RM 
Proszę państwa ja też jakby doprecyzować, bo pytań jest bardzo wiele, wyjaśniane 
na Komisjach i powiedzmy dostępność była dość duża na pewno tak, jak powiedział 
przedmówca pan Prezydent, że do końca przetargu, a mamy nadzieję, że 
wykonujący nie zerwie tej umowy. Co może zgodnie z obowiązującymi przepisami 
i może to zrobić, to będzie po staremu, a według nowej na pewno będzie szanowni 
państwo inaczej. Sąsiednie miasta z mojej wiedzy nie obejmują nieruchomości 
niezamieszkałych obawiając się jakby podrożenia systemu, bo ustawa określiła                    
z góry wysokość za odbiór pojemnika, który nie pokrywa kosztów przetargu. Koszt 
przetargu, nie wiem może pani Naczelnik to wyjaśni dokładnie jako całość i potem 
jakby nie wiem, czy mogę tak nazwać pani Naczelnik, ale jakby jedna grupa musi 
pokryć to, które będzie niedoszacowane. Ale niech pani Naczelnik to wyjaśni, bo 
powiem pani Naczelnik widziałem i pan Prezydent mi pokazał przepraszam, że tutaj 
pisze miesiąc pokazywałem, ale mówi nie Markiewicz zapytaj się jasno i wyraźnie, 
czy to jest miesięczne? Więc dlatego zapytałem wprost i sobie już długopisem 
poprawiłem miesiąc, że to będzie opłata miesięczna, bo najlepiej proszę państwa 
prawdę powiedzieć, wyjaśnić, żeby nie było niedomówień. Dziękuję. Proszę panią 
Naczelnik, żeby od razu na gorąco.  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Dzień dobry państwu. Zacznę od tego, że faktycznie opłata jest miesięczna, więc 
tutaj bardzo dobrze został pan poinformowany. Jeżeli chodzi o nieruchomości 
niezamieszkałe i odbiór surowców wtórnych rozumiem, że tutaj było pytanie, czy 
płacą od każdego? Tak płacą od każdego pojemnika. Do tej pory mieliśmy formy 
ryczałtową, niestety ustawodawca w nowelizacji o której mówiłam też na sesji 
Rady Miasta powiedział, że opłata uiszczana jest od każdego pojemnika, lub worka, 
czyli muszą płacić za każdy. Pytanie, nieruchomości niezamieszkałe wyłączane                    
z systemu. Rybnik wyłączył tylko w części, Wodzisław w części, Żory nigdy nie 
miały tych nieruchomości niezamieszkałych. Czy opłata pokrywa, czy nie, to trudno 
powiedzieć. Zobaczymy, jak to będzie wyglądać teraz po złożeniu przez firmę 
deklaracji. Stawka jest niska ogólnie się mówi, że faktycznie stawki określone 
przez ustawodawcę nie są do końca dostosowane. Jak to będzie wyglądać? 
Ocenimy.  
 
Tadeusz Sławik-Radny RM 
Jeszcze chciałem dopytać.  
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Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Przeegzaminujemy dzisiaj.  
 
Tadeusz Sławik-Radny RM 
Pani Naczelnik, nie o to chodzi. Żeby doprecyzować, czyli rozumiem, że w nowej 
sytuacji może być, czy też będzie tak, że będąc właścicielem domku 
jednorodzinnego składam x worków żółtych i nie płacę za to, a będąc najemcą 
obiektu za x worków w takim samym worku żółtym będę zobowiązany płacić? Tak?  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Wracamy do podstawowych zasad uiszczania opłat od poszczególnych 
nieruchomości. Nieruchomości zamieszkałe uiszczają opłatę od ilości 
zamieszkujących mieszkańców, czyli bez względu na to, ile jest wytwarzanych 
odpadów liczy się opłatę od ilości mieszkańców. W przypadku nieruchomości 
niezamieszkałej musi być spełniony warunek powstawania odpadów i tutaj                          
ta opłata jest liczona od pojemników, lub worków i tutaj faktycznie już przenosimy 
na ilość faktycznie wytwarzanych. Więc tutaj nie ma tej rekompensaty tak, jeżeli 
mówimy o uiszczeniu opłaty, musimy wziąć pod uwagę w przypadku nieruchomości 
zamieszkałych liczbę osób zamieszkujących, a tutaj ilość zdeklarowanych worków, 
lub pojemników.  
 
Tadeusz Sławik-Radny RM 
Ostatnie, to wynika z ustawy, czy z woli pani?  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie, wynika to z ustawy, są to stricte zapisy ustawy o utrzymaniu czystości                             
i porządku w gminach.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Mogę powiedzieć, że pani Naczelnik ustawy bardzo mocno pilnuje. Pani Naczelnik, 
mam takie pytanie, bo właśnie tutaj wracamy do starej metody osób 
zamieszkałych. Obserwuję to tak, że to nasze Miasto wyludnia się, nie tylko ze 
względu, że tak powiem na zasadę, że nie mamy gdzie mieszkać i tutaj problemy 
budownictwa, ale czasami te oświadczenia tych mieszkańców, jeżeli chodzi                            
o zarządców nieruchomości, Wspólnotach, Spółdzielniach, to taką mamy obawę, 
że ludzie się po prostu wymeldowują tzn. nie wymeldowują się, ale stwierdzają, że 
nie zamieszkują żeby ponosić mniejsze opłaty. Czy znalazł się wreszcie jakiś 
mechanizm, żebyśmy mogli na to reagować i sprawdzać?  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Zawsze sprawdzaliśmy i weryfikowaliśmy w tych granicach, na ile oczywiście 
mamy takie możliwości. Weryfikuje się różne metody i tutaj państwo doskonale o 
tym wiecie, bo już nie raz na Komisjach na ten temat rozmawialiśmy. Natomiast 
za każdym razem szukamy nowych metod. Tutaj w przypadku zabudowy 
wielolokalowej duża rola też należy do właścicieli, czyli spółdzielni mieszkaniowych, 
które znają swoich mieszkańców i mają również dosyć spore instrumenty, żeby tą 
ilość weryfikować. My tutaj nie mamy może, aż tak szerokiej, jeżeli chodzi                             
o zabudowę wielolokalową, ale posługujemy się tym, co jest dostępne. Zawsze                     
w przypadku wątpliwości weryfikowany jest stan zużycia wody, ilość osób 
zameldowanych. Występujemy do różnych instytucji, które potwierdzają również 
stan zamieszkiwania. Prowadzone jest postępowanie wyjaśniające. Także myślę, 
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że wszystkich nie wolno tutaj wrzucać do jednego worka, że wszyscy kłamią.                      
Na pewno gdzieś takie przypadki się zdarzają, ale jestem pewna, że w większości 
te rzeczy są wyjaśniane.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Tutaj chciałem, aby wybrzmiało, żeby nasi mieszkańcy wiedzieli, że mimo wszystko 
kontrolujemy to i tutaj pani Naczelnik z ramienia i zarządcy, prezesi spółdzielni, że 
tak powiem badamy właśnie te efekty i wywiad sąsiedzki też działa naprawdę                          
i w takich sytuacjach lokator, który próbuje delikatnie ominąć prawo może mieć 
konsekwencje prawne. Tak.  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Te rzeczy musimy weryfikować, ponieważ ustawa też nas do tego obliguje, a to co 
państwo też wielokrotnie podkreślacie, opłata musi się bilansować. Więc te rzeczy 
tutaj wspólnie ze sobą niestety współistnieją.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Dziękuję, czy są jakieś pytania, uwagi? Proszę.  
 
Michał Urgoł-Radny RM 
Przy okazji tych worków do segregacji odpadów, czy opłata jest miesięczna                         
za jednego mieszkańca i często pytają mieszkańcy, czy te worki są rozdawane raz 
na rok przeważnie pod koniec roku, czy przy tych zabudowach, gdzie jest 
zadeklarowana większa ilość mieszkańców jest możliwość przydzielania większej 
ilości worków? Czy można składać w trakcie roku wniosek, ponieważ czy to jest 
rodzina pięcioosobowa, czy trzy osobowa, to jest ta sama ilość worków. Przy tych 
większych zabudowach one się najzwyczajniej w połowie roku kończą.  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Mówimy tutaj o nieruchomościach zamieszkałych, worki faktycznie są rozdawane 
raz w roku przed rozpoczęciem nowego roku, patrząc tutaj na istniejącą umowę. 
Natomiast są rozdawane w tej samej ilości. Często i to się tutaj pojawia                          
w działaniach informacyjnych dla mieszkańców, że jest możliwość wymiany 
worków, bo wiemy, że my tutaj jesteśmy w stanie określić pewną średnią ilość 
worków na daną nieruchomość. Natomiast ilość wytwarzanych odpadów jest różna, 
więc jest możliwość jak najbardziej wymiany worka jednego na drugi w gminnym 
GPZON-ie, czyli tutaj w punkcie odbioru odpadów niebezpiecznych. Natomiast 
można również zyskać nowe worki i często również w działaniach edukacyjnych 
GPZON rozdaje te worki segregacyjne. Mamy ich na tyle, że powtarzamy 
mieszkańcom w przypadku większego zapotrzebowania, że można jak najbardziej 
zgłosić się do GPZON-u. Przewidujemy w nowym postępowaniu faktycznie 
zwiększenie tej ilości dla rodzin, które są liczniejsze. Tak samo w zakresie 
pojemników, które są przypomnę w ramach opłaty dostarczane również dla 
właścicieli nieruchomości zamieszkałych. Także staramy się tutaj zrekompensować 
te działania na tyle, na ile to jest możliwe, bo zdajemy sobie sprawę, że jest to 
jednak różnorodne zapotrzebowanie dla poszczególnych nieruchomości. Natomiast 
faktycznie opłata jest miesięczna zgodnie z uchwałą uiszczana jest za dany kwartał 
do piętnastego dnia następującego po danym miesiącu. Mieszkaniec może sobie 
regulować tę opłatę miesięczne. Ważne, żeby na ten piętnasty dzień po tym 
kwartale opłata była na tym indywidualnym koncie przydzielanym właścicielowi 
nieruchomości.  
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Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Dziękuję. Pani Naczelnik mam takie pytanie, czy w projektowanych usługach 
zmniejszamy, jeżeli chodzi o częstotliwość mycia i dezynfekcji pojemników i jak to 
w tej chwili planujemy, bo orientuję się, ale nie wszyscy radni o tym wiedzą.  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak planujemy oczywiście, że planujemy. Natomiast prace w tym zakresie trwają 
i zobaczymy jaki efekt końcowy będzie. Na pewno państwo będziecie podejmować 
stosowne uchwały przed wejściem w życie tego nowego systemu, więc na pewno 
jeszcze będzie okazja na ten temat rozmawiać.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
A brak odbioru będzie zużytego sprzętu elektronicznego, będzie odbierany, czy nie 
będzie?  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, zużyty sprzęt jest sprzętem takim dosyć specyficznym, który można nie tylko 
oddawać w gminnym systemie, ale przecież jak najbardziej jest przyjmowany przy 
zakupie nowego sprzętu. Często też są organizowane akcje, a chociażby 
"Sprzątanie Świata", czy "Dzień Ziemi", gdzie te odpady są odbierane w masowej 
ilości. Być może, że akcje będą się pojawiały również częściej. Natomiast ze 
względu na to, że wszyscy zdajemy sobie sprawę, że stawka na pewno pójdzie 
zdecydowanie do góry, więc spróbujemy tutaj również wziąć pod uwagę tego typu 
możliwości, żeby one były oddawane do GPZON-u. Poza tym przeważnie to są 
odpady niebezpieczne, więc one też stanowią zagrożenie dla środowiska                               
i niewłaściwe zbieranie na nieruchomości może powodować tutaj nieodwracalne 
zmiany.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Dziękuję pani Naczelnik. Czy jeszcze ktoś ma jakieś pytania? Jeżeli nie, bardzo 
pani Naczelnik dziękujemy za wyczerpującą odpowiedź. Jak zwykle przygotowana 
i wszystko z pamięci, to mnie zadziwia, a ustawa jest skomplikowana i zmienia się 
co chwilę. Proszę pani Przewodnicząca.  
 

Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 
świadczonych przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi 

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych 
przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich 
świadczenia oraz wysokości cen za te usługi.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Mirosław Kolb, 
Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Wojciech Marcol, Tadeusz 
Markiewicz, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław 
Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz 
Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Andrzej Matusiak 
BRAK GŁOSU (2) 
Łukasz Kasza, Szymon Klimczak 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33  do niniejszego 
protokołu. 

m) Projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy Chlebowej 
zaliczonej do kategorii dróg gminnych oraz pozbawienia kategorii części 
drogi gminnej ulicy Chlebowej poprzez wyłączenie jej z użytkowania na 
terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy Chlebowej 
zaliczonej do kategorii dróg gminnych oraz pozbawienia kategorii części drogi 
gminnej ulicy Chlebowej poprzez wyłączenie jej z użytkowania na terenie Miasta 
Jastrzębie-Zdrój 
 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej pozytywna. 

 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy Chlebowej zaliczonej do 
kategorii dróg gminnych oraz pozbawienia kategorii części drogi gminnej ulicy 
Chlebowej poprzez wyłączenie jej z użytkowania na terenie Miasta Jastrzębie-
Zdrój.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz 
Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, 
Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Łukasz Kasza 
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Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 
protokołu. 

n) Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XXI.154.2017 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 26 października 2017r. w sprawie zawierania 
porozumień dotyczących zasad prowadzenia pozaszkolnych punktów 
katechetycznych pomiędzy miastem Jastrzębie-Zdrój a innymi 
jednostkami samorządu terytorialnego 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XXI.154.2017 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 26 października 2017r. w sprawie zawierania porozumień 
dotyczących zasad prowadzenia pozaszkolnych punktów katechetycznych 
pomiędzy miastem Jastrzębie-Zdrój a innymi jednostkami samorządu 
terytorialnego 
 
Opinia Komisji Edukacji pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XXI.154.2017 Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój z dnia 26 października 2017r. w sprawie zawierania porozumień 
dotyczących zasad prowadzenia pozaszkolnych punktów katechetycznych 
pomiędzy miastem Jastrzębie-Zdrój a innymi jednostkami samorządu 
terytorialnego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Wojciech Marcol, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (2) 
Łukasz Kasza, Tadeusz Markiewicz 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35  do niniejszego 
protokołu. 

o) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI.160.2020 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 17 grudnia 2020r. w sprawie przyjęcia 
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gminnego programu przeciwdziałania narkomanii na 2021 rok 
 
Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI.160.2020 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 17 grudnia 2020r. w sprawie przyjęcia gminnego 
programu przeciwdziałania narkomanii na 2021 rok 
 
Opinia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI.160.2020 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 17 grudnia 2020r. w sprawie przyjęcia gminnego 
programu przeciwdziałania narkomanii na 2021 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz 
Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, 
Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Łukasz Kasza 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36  do niniejszego 
protokołu. 

p) Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłat należności 
pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Miastu 
Jastrzębie-Zdrój lub jego jednostkom organizacyjnym, określenia 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w 
których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazanie organu 
lub osób uprawnionych do udzielenia tych ulg 
 

Angelika Garus-Kopertowska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków 
przedstawiła Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych o 
charakterze cywilnoprawnym przypadających Miastu Jastrzębie-Zdrój lub jego 
jednostkom organizacyjnym, określenia warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 
wskazanie organu lub osób uprawnionych do udzielenia tych ulg 
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Opinia Komisji Budżetu i Skarbu pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 
odraczania lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych o charakterze 
cywilnoprawnym przypadających Miastu Jastrzębie-Zdrój lub jego jednostkom 
organizacyjnym, określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej w 
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazanie 
organu lub osób uprawnionych do udzielenia tych ulg.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Szymon 
Klimczak, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, 
Wojciech Marcol, Tadeusz Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz 
Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, 
Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Łukasz Kasza 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37  do niniejszego 
protokołu. 

9. Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta. 
 
Nie zgłoszono. 
 
10. Sprawozdanie z działalności Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2020 
rok. 

Przewodniczący Rady Miasta – Piotr Szereda przedstawił sprawozdanie z 
działalności Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2020 rok 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 

11. Wolne głosy i wnioski. 
 
Bernadeta Magiera-Radna RM 
Tylko chciałam zaapelować i nie wiem od kogo to zależy, ale myślę od panów 
Prezydentów też, żeby troszkę cieplej na sali obrad, bo my tutaj marzniemy od 
jakiegoś czasu. Już na poprzedniej sesji nie wiem, czy mnie dziewczyny poprą? 
Oszczędność. Jest nam po prostu chłodno i nie wiem od czego, czy to jest kwestia 
tego, że się starzejemy, czy to jest kwestia tego, że po prostu jest niedogrzane. 
Ja się nie starzeję. Dziękuję bardzo.  
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Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Dobrze, przyjmujemy i myślę, że postaramy się, żeby było cieplej. Proszę bardzo 
radny Andrzej Matusiak i proszę się zgłaszać przez naciśnięcie głosu w dyskusji.  
 
Andrzej Matusiak-Radny RM 
Proszę państwa, jeżeli komuś jest zimno, to może jeszcze online to, co wprowadził 
pan  Przewodniczący i można głosować online.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Szanowni państwo, nie. Słuchajcie online jest tylko dla osób naprawdę nie 
mogących brać udziału w Sesji.  
 
Bernadeta Magiera-Radna RM 
Wiem, że pan nie lubi mojego widoku, ale będę przychodzić.   
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Jeszcze raz przypominam szanowni państwo, w czwartek w wolnych głosach chcę 
zabrać głos. W czwartek jest posiedzenie. W przyszły czwartek i jeszcze 
przypomnimy Zespołu ds. Statutu i mamy tam zmianę, jest propozycja też radnego 
Grzegorza Mosonia. Przedyskutujemy i chciałbym, żeby ten Statut i tą sprawę 
Zespół przyjął w miarę szybko i żebyśmy procedowali to na następnej sesji.                           
Z drugiej strony jeszcze raz przypominam, że jeżeli w kwestii zdalnego, to jeżeli 
radny ze względu stanu zdrowia, lub kwarantanny, bo jeszcze się nam to może 
każdemu z osobna zdarzyć, prosiłbym żeby przynajmniej dzień wcześniej zgłosił, 
że jest takie zagrożenie. To wtedy tutaj obsługa biura mi przygotuje dodatkowy 
sprzęt, żebyśmy mogli tego radnego też widzieć i też żeby mógł zabierać głos                        
i czynnie brał udział w Radzie, w posiedzeniu Rady Miasta. Chciałem zwrócić 
uwagę, żeby tak brać udział , żeby był widoczny radny, to jest raz i mieć z nimi 
komunikację, natomiast nie przyjmuję do wiadomości, że radny który jest 
nieobecny weźmie tylko naszego tableta i będzie głosował. Bo zamieni się w 
głosowaniu w maszynkę do głosowania i nie będzie wiedział, co się dzieje na sali, 
tylko będą mu się te żółte, zielone kwadraciki pokazywać. Myślę, że to nie jest 
istota pracy Rady Miasta, jeżeli chodzi tutaj na miejscu. Tyle mam takich 
propozycji, uwag. Jeszcze pani Wiceprzewodnicząca radna Chojecka prosiła i ja 
przychylam się do tej prośby i na Prezydium na ten temat rozmawialiśmy.                          
Wracamy do dyżurów, aczkolwiek dyżur będzie tylko telefoniczny. W związku z 
tym po tej sesji jutro biuro wyznaczy daty dyżurów radnych i radny będzie miał 
pokój, telefon i dyżury tak tutaj w Urzędzie Miasta. Ponieważ już najwyższy czas 
troszeczkę zacząć normalnie pracować, do tej pory nie wszyscy radni dysponują                  
i dali swój telefon prywatny do dyspozycji. Czasami polega taka sytuacja, a jeżeli 
radny będzie chciał faktycznie w tym momencie spotkać się z naszym obywatelem, 
to żeby miał taką możliwość. Dobrze, tyle z mojej strony. Wszystko. Dziękuję 
bardzo.  
 
12. Zakończenie obrad Sesji. 
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Uważam I Sesję tegoroczną za zamkniętą. Dziękuję panom Prezydentom, panom 
Naczelnik, Skarbnikowi. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący 
Rada Miasta Jastrzębie Zdrój  
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Przygotował(a): Alicja Kogut 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


